
GRAMATIKA HIGH NOTE 4 

 

Present tenses and past tenses 
 

Prítomný čas jednoduchý (Present Simple) 

Prítomný čas jednoduchý používame, keď hovoríme o: 

• pravidelných činnostiach: 
I always drive to work./ Do práce jazdím vždy autom. 

• stavoch a stálych situáciách: 
The chef doesn´t come from Italy. / Šéfkuchár nepochádza z Talianska. 

• so slovesami vyjadrujúcimi pocity (hate, like, love, atď.), stav mysli (believe, know, need, prefer, 
remember, seem, think, understand, want, atď.) alebo zmyslové vnímanie(feel, hear, see, atď.): 
Do you prefer Indian food or Chinese food? / Máš radšej indické alebo čínske jedlo? 

Prítomný čas priebehový (Present Continuous) 

Prítomný čas piebehový (Present Continuous) používame, keď hovoríme o: 

• dejoch, ktoré práve prebiehajú: 
Most of the guests are sitting on the outdoor patio at the moment. / Väčšina hostí práve sedí na 
vonkajšej terase. 

• dočasných situáciách: 
I´m working at Tuco´s bar during the summer break. / Cez letné prázdniny pracujem v bare  u 
Tuca. 

Predprítomný čas jednoduchý (Present Perfect Simple) 

Predprítomný čas jednoduchý používame, keď hovoríme o dejoch a situáciách, ktoré: 

• skončili v minulosti, ale ich výsledok vidíme v prítomnosti (a nevieme alebo nie je podstatné, 
kedy sa presne stali): 
I´ve made coffee. Would you like some? / Urobil/a som kávu. Dáš si trochu? 

• začali v minulosti a pokračujú až doteraz: 
How long have you owned this restaurant? / Ako dlho už vlastníš túto reštauráciu? 

Predprítomný čas priebehový (Present Perfect Continuous) 

Predprítomný čas priebehový (Present Perfect Continuous) používame, keď hovoríme o: 

• dejoch, ktoré začali v minulosti a pokračujú až doteraz: 
Zoe has been sleeping since two o´clock. / Zoe spí od druhej hodiny. 

• dejoch, ktoré trvali po nejakú dobu (a možno stále trvajú) a ich dôsledok vidíme teraz: 
I´m tired because I´ve been cleaning the house all day./ Som unavený/á, pretože som celý deň 
upratoval/a dom. 

Predprítomný čas jednoduchý vs priebehový (Present Perfect Simple vs Present Perfect Continuous) 

Predprítomný čas priebehový používame, keď chceme zdôrazniť priebeh deja: 

I´ve been baking biscuits all morning. / Piekol/piekla som sušienky celé dopoludnie. 



Predprítomný čas jednoduchý (Present Perfect Simple) používame, keď chceme zdôrazniť výsledok 
ukončeného deja: 
I´ve baked 200 biscuits./ Upiekol/upiekla som 200 sušienok. 

 

Minulý čas jednoduchý (Past Simple) 

Minulý čas jednoduchý používame, keď hovoríme o: 

• dejoch a situáciách, ktoré začali a aj skončili v minulosti, často s uvedením času: 
We bought this house in 2013. / Tento dom sme kúpili v roku 2013. 

• slede udalostí, ktoré sa stali jedna za druhou: 
Messi kicked the ball and it flew into the net. / Messi kopol do lopty a tá vletela do siete. 

Minulý čas priebehový (Past Continuous) 

Minulý čas priebehový používame, keď hovoríme o: 

• dejoch, ktoré prebiehali v určitom čase v minulosti:  
´What were you doing at eight yesterday evening?´ ´I was watching a football game on TV.´ / „Čo 
si robil/a včera večer o ôsmej hodine?“ „Pozeral/a som futbalový zápas v televízii.“ 

• dejoch, ktorých priebeh bol prerušený iným kratším dejom (pre kratší dej používame minulý čas 
jednoduchý): 
When she was skiing down the slope, another skier crashed into her. / Keď išla dole po zjazdovke, 
iný lyžiar do nej narazil. 

• pozadie nejakej udalosti: 
On the day of the match the sun was shining and a light breeze was blowing./ V deň zápasu 
svietilo slnko  a fúkal ľahký vánok. 

Predminulý čas jednoduchý (Past Perfect Simple) 

Predminulý čas jednoduchý používame pre deje, ktoré sa stali pred konkrétnym časovým údajom 

alebo nejakou ďalšou konkrétnou udalosťou v minulosti (pre ktorú  používame minulý čas 

jednoduchý): 

The party had finished by midnight. / Párty skončila ešte pred polnocou.  

Owen had scored two goals before the coach decided to substitute him. / Owen dal dva góly ešte 

predtým, ako  sa tréner rozhodol ho striedať.  

 

Question tags and echo questions 
 

Doplňovacie otázky (Question tags) 

• Doplňovacie otázky sú krátke otázky pripojené ku koncu vety, pomocou ktorých žiadame 
potvrdenie 
 (s klesajúcou  intonáciou) alebo kladieme otázku (s vzrastajúcou intonáciou). 

• Doplňovacie otázky tvoríme pomocou pomocného slovesa, napr. be, have, do, alebo modálneho 
slovesa, napr. can, should, a zámena odpovedajúceho podmetu predchádzajúcej vety (napr. I, 
you, she, they). 

• Doplňovacie otázky v kladných vetách bývajú väčšinou záporné: 
You´ve already been to this cafe, haven´t you? /Ty si už bol/a v tejto kaviarni, však? 
They made a formal complaint, didn´t they? / Podali oficiálnu sťažnosť, však? 



• Doplňovacie otázky v záporných vetách bývajú väčšinou kladné: 
She can´t swim, can she? / Ona nevie plávať, však? 
You aren´t going to reduce the price, are you? / Nebudete znižovať cenu, však? 

• Doplňovacie otázky vo vetách s I am je aren’t I? 
I´m late, aren´t I? / Idem neskoro, však? 

• V rozkazovacích vetách používame doplňovaciu otázku will you? 
Wait for me here, will you? / Počkaj na mňa tu, áno? 
Don´t spend too much, will you? /Neutrácaj príliš, áno? 

• Doplňovacia otázka vo vetách s let’s je shall we? 
Let´s meet for a coffe later, shall we? / Stretneme sa na káve pozdejšie, však? 

• Ve vetách, kde je podmetom zámeno something alebo nothing, používame doplňovaciu otázku 
so zámenom it. Ak je podmetem zámeno nothing, doplňovacia otázka je vždy kladná 
Something is wrong, isn´t it?/ Niečo je zlé, však? 
Nothing can be done, can it?/ Nemôžeme nič urobiť, však? 

• Ve vetách s príslovkami ako never, rarely, seldom, hardly alebo barely je doplňovacia otázka je 
kladná: 
I hardly know you, do I?/ Skoro ťa nepoznám, však? 
They never listen to you, do they?/ Nikdy ťa nepočúvajú, však? 

• Ve vetách, kde je podmetom everybody, everyone, no one alebo nobody, používame doplňovaciu 
otázku so zámenom they a slovesom v množnom čísle. Ak je podmetom no one alebo nobody, 
doplňovacia otázka je vždy kladná: 
Everybody/Everyone will ask questions, won ´t they? / Všetci sa budú pýtať otázky, však?  
Nobody/No one signed up for the dressmaking course, did they? / Do kurzu šitia sa nikto 
nezapísal, však?  

• Ve vetách, kde je podmetom zámeno that, používame doplňovaciu otázku so zámenom it: 
That´s your new car over there, isn´t it? /Tam je tvoje nové auto, však?  

• Ve vetách s väzbou there is/there are (vo všetkých časoch) opakujeme v doplňovacej otázke 
zámeno there: 
There was a security alarm in the store, wasn´t there? / V obchodě sa spustil bezpečnostný 
alarm,  
však? 
There won´t be any problems with the complaint, will there? /So sťažnosťou  nebudú  žiadne 
problémy, však?  

Reakcie na otázky (Reply questions) 

Reakciou na otázky vyjadrujeme svoj záujem o to, čo niekto hovorí a žiadame o ďalšiu informáciu: 

• reakcia na kladné vety má kladný tvar: 
´I went to the gym yesterday.´ ´Did you?´  / „Včera som bol/a v posilňovni.“ „Naozaj?“ 
´Your dad lent me some money.´ ´Did he?´ / „Tvoj otec mi požičal peniaze.“ „Skutočne?“ 

• reakcia na záporné vety má záporný tvar: 
´Chris and Lisa aren´t flying to Japan after all.´ ´Aren´t they?´ / „Chris a Lisa nakoniec do Japonska 
neletia.“ „Naozaj nie?“ 
´I never buy shoes online. ´ ´Don´t you?´ / „Nikdy nekupujem topánky online.“ „Skutočne nie?“ 

 

Future forms 
 



Budúci čas priebehový (Future Continuous) 

Budúci čas priebehový používame: 

• pre deje, ktoré budú prebiehať v určitom čase v budúcnosti: 
This time tomorrow we´ll be flying to the Maldives. / Zajtra v takomto čase letíme na Maledivy. 

• pre naplánované alebo opakované deje, udalosti a situácie v budúcnosti: 
I´ll be going to the supermarket after work. / Po práci pôjdem do supermarketu. 

• v zdvorilých otázkach alebo žiadostiach: 
Will you be doing the first aid course this month? / Urobíš si kurz prvej pomoci tento mesiac? 
Will you be using your car tomorrow? / Budeš zajtra potrebovať auto? (pretože, ja by som ho rád 
požičal) 

Kladné vety (Affirmative) Záporné vety (Negative) 

I/you/he/she/i
t/we/they 

´ll (will) be sleeping. I/you/he/she/i
t/we/they 

won´t (will 
not be) 

sleeping. 

Otázky zisťovacie (Yes/No questions) Krátke odpovede (Short answers) 

Will I/you/he/ 
she/it/we

/ 
they 

be sleeping? Yes, I/you/he/she/it/we/theywill. 

No, I/you/he/she/it/we/theywon´t. 

Otázky doplňovacie (Wh- questions) Otázky na podmet (Subject questions) 

How long will be I/you/he/ 
she/it/we

/ 
they 

sleeping? Who will be sleeping? 

 

Predbudúci čas jednoduchý (Future Perfect Simple) 

Predbudúc i čas jednoduchý používame pre deje alebo situácie, ktoré budú dokončené pred 

konkrétnym časovým údajom v budúcnosti: 

They will have crossed the border by five o´clock. / Prekročia hranice do piatej hodiny. 

 

Kladné vety (Affirmative) Záporné vety (Negative) 

I/you/he/she/ 
it/we/they 

´ll (will have) finished by 10 
o´clock.  

I/you/he/she/ 
it/we/they 

won´t (will 
not) have 

finished by 10 
o´clock. 

Otázky zisťovacie (Yes/No questions) Krátke odpovede (Short answers) 

Will I/you/he/ 
she/it/we

/they 

have finished 
by 10 

o´clock? 

Yes, I/you/he/she/it/we/theywill. 

No, I/you/he/she/it/we/theywon´t. 

Otázky doplňovacie(Wh- questions) Otázky na podmet (Subject questions) 

When will I/you/he/ 
she/it/we

/they 

have 
finished? 

Who will have finished by 10 
o´clock? 



 

Predbudúci čas priebehový (Future Perfect Continuous) 

Predbudúci čas priebehový používame pre deje alebo situácie, ktoré budú prebiehať po nejakú dobu 

pred nejakou inou udalosťou v budúcnosti: 

By the end of the year we will have been living in Toronto for eight years. / Na konci roku to bude 8 

rokov, čo žijeme v Toronte. 

 

Kladné vety (Affirmative) Záporné vety (Negative) 

I/you/he/she/ 
it/we/they 

´ll (will) have been 
working 

for 10 
hours. 

I/you/he/she/i
t/we/they 

won´t (will not) have been 
working for 10 

hours. 

Otázky zisťovacie (Yes/No questions) Krátke odpovede (Short answers) 

Will I/you/he/she/ 
it/we/they 

have been 
working 

for 10 
hours? 

Yes, I/you/he/she/it/we/theywill. 

No, I/you/he/she/it/we/theywon´t. 

Otázky doplňovacie(Wh- questions) Otázky na podmet (Subject questions) 

How 
long 

will I/you/he/she/ 
it/we/they 

have been 
working? 

Who will have been working for 
10 hours? 

 

Ve vetách s predbudúcim časom jednoduchým a predbudúcim časom priebehovým často používame 
tieto príslovkové určenia času: 

• by 2030/next month/next year / do roku 2030/budúci mesiac/budúci rok 

• by then / dovtedy 

• by the time / do tej doby 

• in two days/three weeks/one month´s time/ten years´time /o dva dni/tri týždne/mesiac/10 rokov 

 

Past and present habits 

 

Keď hovoríme o zvykoch alebo typickom správaní, používame: 

• prítomný čas jednoduchý alebo minulý čas jednoduchý, keď hovoríme o opakovaných dejoch 
alebo stavoch v prítomnosti alebo minulosti: 
When I get home, I do my homework and then practise the violin. / Keď sa vrátim domov, robím 
si úlohy a potom cvičím na husliach. 

• väzbu used to + infinitív, keď hovoríme o stavoch (napr. so slovesami  be, have, believe, like) 
alebo dejoch, ktoré prebiehali pravidelne v minulosti, ale v prítomnosti už neprebiehajú. Túto 
väzbu nepoužívame, keď hovoríme o dejoch v minulosti, ktoré sa odohrali len raz: 
When I was your age, I used to be very eager to learn. / Keď som bol/a taký/á starý/á ako ty, 
rád/rada som sa učil/a. 
I didn´t use to fall behind with my schoolwork. / Na hodinách som nezaostával/a. 
Did you use to like  Chemistry?/ Mal/a si rád/rada chémiu? 



• väzbu would + infinitív, keď hovoríme o dejoch alebo typickom správaní v minulosti (ale nie o 
stavoch): 
Our Maths teacher would give us loads of homework. / Náš učiteľ matematiky nám dával veľa 
domácich úloh. 

• väzbu will + infinitív, keď hovoríme o dejoch alebo typickom správaní v prítomnosti (ale nie o 
stavoch): 
She´ll watch TV or play games all day instead of studying for her exams. / Celé dni pozerá 
televíziu alebo hrá hry namiesto toho, aby sa učila na skúšky. 
Pozn.: Slovesá will/would v týchto významoch nepoužívame v otázkach. 

• prítomný čas priebehový alebo minulý čas priebehový s príslovkami always, keď sa sťažujeme na 
niekoho správanie: 
She´s always putting things off and is never on time. / Neustále odkladá veci a nikdy nechodí na 
čas. 
My neighbours were always complaining about the noise. / Moji susedia sa stále sťažovali na 
hluk. 

 

Relative clauses 
 

Reštriktívne/Určujúce vztažné vety (Defining relative clauses) 

• Určujúce vztažné vety obsahujú informáciu, ktorá je pre význam vety zásadná (bez nej hlavná 
veta nedáva zmysel): 
A stepfather is a man who is married to your mother but isn´t your father. / Nevlastný otec je 
muž, ktorý je ženatý s tvojou mamou, ale nie je tvoj otec. 

• Určujúce vztažné vety od zbytku vety neoddeľujeme čiarkami: 
The girl who is sitting next to the bride is her sister Kerry. / Dievča, ktoré sedí vedľa nevesty, je jej 
sestra Kerry. 

• Určujúce vztažné vety môžu byť uvádzané slovami: 
o who alebo that, keď hovoríme o ľuďoch: 

Mrs Wilkes is the person who/that moved in last week. / Pan Wilkes je ten, ktorý sa 
prisťahoval minulý týden. 

o which alebo that, keď hovoríme o veciach: 
Would you like to see the house which/that is for sale? / Chceli by ste vidieť dom, ktorý je 
na predaj? 

o whose, keď privlastňujeme: 
I know a girl whose parents own a yacht. / Poznám dievča, ktorého rodičia vlastnia 
jachtu. 
You shouldn´t drive a car whose bumper is about to fall off. / Nemal/a by si šoférovať 
auto, ktorého nárazník môže odpadnúť každú chvíľu. 

o where, keď hovoríme o miestach: 
This is the place where my parents first met. / To je to miesto, kde sa moji rodičia 
prvýkrát stretli. 

• Vztažné zámená who, which a that môžeme vynechať, keď po nich nasleduje podstatné meno 
alebo zámeno: 
He is the man (who/that) I want to marry. / On je ten muž, ktorého si chcem vziať. 
ALE: This is the man who/that wants to marry me. / To je ten muž, ktorý ma chce vziať. 



Nereštriktívne/Neurčujúce vztažné vety (Non-defining relative clauses) 

• Neurčujúce vztažné vety vždy obsahujú vztažné zámeno: 
Hector, who is a brilliant actor, took the main role. / Hector, ktorý je vynikajúcim hercom, vzal 
hlavnú úlohu. 

• Poskytujú nejakú dodatočnú informáciu, bez ktorej veta stále dáva zmysel: 
Jill, who used to be my neighbour, is going to marry my nephew. / Jill, ktorá bola moja susedka, 
si bude brať môjho synovca. 

• Od zbytku vety sú oddelené čiarkami: 
The new film, which stars Leonardo DiCprio, will be a huge success. / Nový film, kde hraje 
Leonardo DiCaprio, bude obrovský úspech. 

• Sú uvádzané rovnakými vzťažnými zámenami ako určujúce vzťažné vety okrem that: 
Joyce´s new Lexus, which she bought last month, cost a fortune. / Joycein nový Lexus, ktorý si 
minulý mesiac kúpila, stál celý majetok. 
St Mary´s Church, where the wedding is going to be held, was built in 1645. / Kostol svätej Marie, 
kde sa svadba bude konať, bol postavený v roku 1645. 
Yesterday I bumped into Angus White, whose brother is studying Medicine. / Včera som náhodou 
stretol/a  Anguse Whitea, ktorého brat študuje medicínu. 

• Neurčujúce vztažné vety sa môžu vzťahovať aj k celému obsahu hlavnej vety. V tomto prípade sú 
uvádzané  zámenom which (čo): 
Tom was late for Thanksgiving dinner again, which made his mother furious. / Tom prišel na 
večeru na Deň vďakyvzdania opäť neskoro, čo rozzúrilo jeho matku. 
The bartender continued to stare at me, which I found extremely annoying. / Barman na mňa 
uprene zízal, čo mi bolo veľmi nepríjemné.  

Skrátené vztažné vety (Reduced relative clauses): 

• Namiesto vztažného zámena a slovesa môžeme použiť tiež len príčastie prítomné v činnom rode 
alebo príčastie minulé v trpnom rode: 
Elderly people living alone (=who live alone) should have friends or family to care for them. / 
Starší ľudia, ktorí žijú sami, mali by mať priateľov alebo rodinu, ktorí sa o nich postarajú. 
Children raised (= who were raised) in a bilingual environment may begin to speak a littler later. / 
Deti, ktoré boli vychované v dvojjazyčnom prostredí, môžu začať hovoriť o niečo neskôr. 

• Skracovať možno vzťažné vety určujúce aj neurčujúce: 
Do you know the man talking (= who is talking) to Mr Schwartz? / Poznáte muža, ktorý hovorí 
s pánom Schwartzom? (určujúca) 
Rich people, accustomed (= who are accuustomed) to luxurious living, will never understand poor 
people. / Bohatí ľudia, ktorí sú zvyknutí na život v luxuse, nikdy neporozumejú chudobným. 
(neurčujúca) 

 

Past Perfect Simple and Continuous 
 

Predminulý čas jednoduchý (Past Perfect Simple) 

Predminulý čas jednoduchý používame: 

• pre deje, ktoré sa stali pred konkrétnym časovým údajom alebo nejakou ďalšou konkrétnou 
udalosťou v minulosti (pre ktorú obvykle používame minulý čas jednoduchý): 
When I arrived at the wedding reception, the bride´s father had already made his speech. / Keď 
som prišiel/prišla na svadobnú hostinu, nevestin otec už mal príhovor za sebou.  



By the age of sixteen, he had learnt to speak three foreign languages. / Do 16 rokov sa naučil 
hovoriť tromi cudzími jazykmi. 

• pre stavy, ktoré trvali po nejakú dobu ešte pred inou udalosťou v minulosti: 
When my parents got married, they had known each other for fifteen years. / Keď sa moji rodičia 
brali, už sa poznali 15 rokov. 

Predminulý čas priebehový (Past Perfect Continuous) 
 

Predminulý čas priebehový používame pre deje, ktoré prebiehali až do určitej udalosti v minulosti 
(alebo skončili krátko pred ňou): 
The guests had been waiting in front of the church for forty minutes before the bus picked them up. / 
Hostia čakali pred kostolom 40 minút predtým, ako ich vzal autobus.  
We hadn´t beem thinking about selling the house, but then we got this great offer. / Neuvažovali 
sme o predaji domu, ale potom sme dostali vynikajúcu ponuku. 
How long had you been watching me before I woke up? / Ako dlho si ma pozoroval/a predtým, ako 
som sa zobudil/a? 

Kladné vety (Affirmative) Záporné vety (Negative) 

I/you/he/she/ 
it/we/they 

had been sleeping. I/you/he/she/ 
it/we/they 

Hadn´t been 
(had not 

been) 

sleeping. 

Otázky zisťovacie (Yes/No questions) Krátke odpovede (Short answers) 

Had I/you/he/ 
she/it/we

/they 

been sleeping. Yes, I/you/he/she/it/we/they had. 

No, I/you/he/she/it/we/they hadn´t. 

Otázky doplňovacie (Wh- questions) Otázky na podmet (Subject questions) 

How 
long 

had I/you/h
e/she/i
t/we/th

ey 

been sleepin
g? 

Who Had been sleeping? 

 

Predminulý čas jednoduchý vs priebehový (Past Perfect Simple vs Past Perfect Continuous) 

Predminulý čas jednoduchý používame: 

• pre dokončené deje: 
My father had visited his Scottish relatives twice before he finally went to live with them. / Môj 
otec navštívil dvakrát svojich škótskych príbuzných predtým, ako s nimi nakoniec začal žiť. 

• pre deje za použitie stavových slovies (napr. be, have, know, see, believe): 
I had never seen such a magnificent church before I visited St Paul´s Cathedral. / Nikdy predtým 
som nevidel taký veľkolepý kostol, kým som nenavštívil Baziliku svätého Pavla. 

Predminulý čas priebehový používame, keď hovoríme o dejoch, ale nie o stavoch. Zdôrazňujeme skôr 
dobu trvania deja, ako jej výsledok: 
We had been waiting for three hours when they finally arrived./ Čakali  sme tri hodiny, keď  konečne 
prišli. 

 



Verbs with gerunds and infinitives (change in meaning) 

 

Tieto slovesné väzby sú najčastejšie: 

• sloveso + to + infinitív, napr. agree, arrange, can’t afford, decide, intend, learn, manage, offer, 
prefer, refuse, remember, seem, tend: 
I decided to leave school and find a job. / Rozhodol/a som sa zanechať školu a nájsť si prácu. 
My sister agreed to help me with my homework. / Moja sestra súhlasila, že mi pomôže s úlohami. 

• sloveso + predmet + to + infinitív, napr. advise, allow, cause, enable, encourage, expect, force, 
remind, urge, warn: 
Robert´s mother encouraged him to study Law. / Robertova matka ho povzbudzovala, aby 
študoval právo. 
The teacher reminded us not to use our mobile phones during lessons. / Učitel nás upozornil, aby 
sme na hodinách nepoužívali mobilné telefóny. 

• sloveso + predmet + infinitív bez to, napr. make, let: 
Do his parents let him hang out with his friends? / Dovolia mu jeho rodičia chodiť von 
s kamarátmi? 
My parents used to make me do a lot of house chores. / Moji rodičia ma nútili robiť veľa 
domácich prác. 

• sloveso + tvar slovesa s koncovkou – ing, napr. admit, avoid, can’t help, can’t stand, enjoy, fancy, 
imagine, keep, miss, practise, spend/waste time, stop: 
I can´t stand wearing a school uniform. / Neznášam nosiť školskú uniformu.  
She recently stopped eating fast food, and she feels better already. / Nedávno prestala jesť fast 
food a už sa cítí lepšie.  

• sloveso + tvar slovesa s koncovkou -ing/to + infinitív: 
Po slovesách begin, continue, hate, intend, like, love, prefer a start môžeme použiť tvar slovesa 
s koncovkou -ing, alebo to + infinitív. Význam sa nemení alebo len veľmi málo: 
I started playing chess. I started to play chess. / Začal/a som hrať šach.  
He intends using the school website. He intends to use the school website. / Má v úmysle 
používať školskú  internetovú stránku. 

Zmena významu 

• Po slovesách remember, stop, forget a try môžeme použiť tvar slovesa s koncovkou -ing, alebo  
 to + infinitív. Význam vety sa však mení: 
Jenny remembers locking the door. / Jenny si spomína, že zamkla dvere. 
Jenny remembers to lock the door. / Jenny nikdy nezabudne zamknúť dvere. 
Dad´ll forget giving me the money. / Otec zabudne, že mi dal peniaze. 
Dad´ll forget to give methe money. / Otec zabudne mi dať peniaze. 
Liz stopped drinking coffee. / Liz prestala piť kávu. 
Liz stopped to drink some coffee. / Liz sa zastavila, aby si dala kávu. 
I tried turning the computer off and on again, but it didn´t help. / Pokúsil/a som sa počítač 
vypnúť a znovu zapnúť, ale nepomohlo to. 
I tried to turn the computer off, but the shut down command didn´t work. / Snažil/a som sa 
vypnúť počítač, ale príkaz „vypnúť“ nefungoval.) 

• Slovesá feel, hear, see a watch + infinitív bez to používame, keď chceme povedať, že sme boli 
svedkami celej udalosti od začiatku až do konca: 
I watched Mary paint a picture./ Videl/a som Mary namalovať obraz. (Videl/a som ju začať 
maľovať, v priebehu maľovania  i dokončiť obraz.) 

• Slovesa feel, hear, see a watch +tvar slovesa s koncovkou – ing používame, keď chceme povedať, 
že sme boli svedkami len časti celej udalosti: 



I watched Mary painting a picture. / Videl/a som Mary, keď maľovala obraz. (Keď som ju videl/a, 
Mary zrovna maľovala obraz.) 

 

 

Modal and related verbs 
 

Alternatívne väzby sa používajú na vyjadrenie modality v prípadoch, keď sa modálne slovesá obvykle 

nepoužívajú, napr. v minulom a budúcom čase alebo vo vetných štruktúrach s infinitívom:  

I must help him. / Musím mu pomôcť.  

I had to/was obliged to help him. / Musel som/Bolo mojou povinnosťou mu pomôcť.  

Pravdepodobnosť (Probability) 

sa môže vyjadriť pomocou modálnych slovies: can, can´t, could, may, might, must a:  

• be likely/unlikely to do that(pravdepodobne to urobiť/neurobiť) 

Tim is likely to sell the house. / Tim pravdepodobne predá dom.  

It was unlikely that Jenny´s offer would win. / Nebolo pravdepodobné, že Jennina ponuka vyhrá.  

• be bound to do (musieť, iste, určite) 

You´re bound to feel nervous before the auction. / Určite sa cítiš byť nervózny pred aukciou.  

• be sure to do (iste, nepochybne) 

She is sure to pay a lot if she wants to buy that flat. / Iste  zaplatí veľa, keď chce kúpiť ten byt.  

• be certain to do (iste niečo urobiť) 

The manager is certain to ask difficult questions. / Manažér sa iste opýta na náročné otázky.  

Schopnosť (Ability) 

sa môže vyjadriť pomocou modálnych slovies: can, can´t, could a:  

• be able/unable to do (byť schopný/neschopný niečo urobiť) 

Zoe was unable to open a bank account. / Zoe nebola schopná otvoriť si bankový účet.  

• manage to do (zvládnuť niečo urobiť) 

Will you manage to help her? / Zvládneš jej pomôcť?  

• succeed in doing (podariť sa, uspieť v niečom) 

I succeeded in exchanging the trousers with no receipt. / Aj bez dokladu sa mi podarilo vymeniť 

nohavice. 

Povolenie (Permission) 

sa môže vyjadriť pomocou modálnych slovies: can, could, may a:  



• be allowed to do (smieť, mať povolenie urobiť) 

Will I be allowed to join the club? / Bude mi dovolené sa  (Budem sa môcť) pridať do klubu? 

• be permitted to do (mať povolenie niečo urobiť) 

Students were permitted to open a charity shop. / Študenti získali povolenie na otvorenie 

dobročinného obchodu.  

Zákaz (Prohibition) 

sa môže vyjadriť pomocou modálnych slovies: can´t, could´t, may not, shouldn´t, mustn´t a:  

• not to be allowed to do (nesmieť, nemať povolenie niečo urobiť) 

The school shop isn´t allowed to sell any sweets. / Školský bufet nemá povolené  (nesmie) predávať 

žiadne sladkosti.  

• be forbidden to do/from doing (byť zakázané niečo urobiť) 

Guests are forbidden to use the pool after 11 p.m. / Hosťom je zakázané používať bazén po 23.00.  

• be banned from doing (mať/ byť zakázané niečo robiť) 

Students were banned from taking food into the room. / Študentom bolo zakázané nosiť jedlo do 

izby.  

Povinnosť (Obligation)  

sa môže vyjadriť pomocou modálnych slovies: must, should a:  

• have to do (musieť, mať povinnosť niečo urobiť) 

We have to pay for extra luggage. / Musíme zaplatiť za batožinu navyše .  

• need to do (potrebovať niečo urobiť) 

We need to borrow money to go on a holiday. / Potrebujeme si požičať peniaze, aby sme mohli ísť na 

dovolenku.  

• ought to do (mal/a by som niečo urobiť) 

Producers ought to choose names for their products carefully. / Výrobcovia by mali vyberať názvy 

svojich výrobkov starostlivo. 

Ought to je semi-modálne sloveso (semi-modal verb). Hoci, aj keď sa, na rozdiel od modálnych 

slovies, používa s to + neurčitok, má podobné vlastnosti ako modálne slovesá.  

• be obliged to do (mať povinnosť niečo urobiť) 

Is he obliged to pay for the damage? / Je povinný zaplatiť za škodu?  

• be required to do (byť požadované, aby sa urobilo) 

They are required to be punctual. / Požaduje sa od nich, aby boli dochvíľni.  

• be supposed to do (predpokladať, očakávať, že niekto niečo urobí) 

You´re supposed to sign both copies. / Očakáva sa (od teba), že podpíšeš obe kópie. 



• be meant to do (predpokladať, zamýšľať urobiť) 

I meant to text you but I forgot. / Chcel som ti napísať sms, ale zabudol som. 

 

Articles 
 

Neurčitý člen a/an (Indefinite article a/an) 

a/an používame s počitateľnými podstatnými menami v jednotnom čísle: 

• keď o niečom hovoríme prvýkrát: 
There is a piano in the school hall. / Na chodbe školy je klavír.  

• keď hovoríme o bližšie neurčenej veci z mnohých: 
I need a new laptop. / Potrebujem nový laptop. 

• keď uvedieme niekoho povolanie: 
Brad is an actor. / Brad je herec. 

• v ustálených väzbách so slovesom have (napr. have a chat/a walk/a sleep/a talk/a think): 
Let´s have a look around. / Poďme sa rozhliadnúť. 

• v ustálených väzbách uvádzajúcich čas, frekvenciu, rýchlosť alebo cenu za určitú jednotku: 
twice a year / dvakrát ročne 
100 miles an hour / 100 mil za hodinu 
£1.50 a kilo / £1.50 za kilo 

Určitý člen the (Definite article the) 

The používame s počitateľnými podstatnými menami v jednotnom ako aj v množnom čísle a 

s nepočitateľnými podstatnými menami: 

• keď hovoríme o niečom, o čom sme už predtým zmienili: 
There is a piano in the school hall. The piano is very old. / Na chodbe školy je klavír. Ten klavír je 
veľmi starý. 

• keď hovoríme o niečom, čo hovoriaci aj poslucháč poznajú: 
Let´s go to the restaurant we went to lask week. / Poďme do tej reštaurácie, kde sme boli minulý 
týždeň. 

• keď hovoríme o niečom jedinečnom: 
The sun sets at 7 p.m. / Slnko zapadá o siedmej hodine večer. 
Who is the music director of La Scala? / Kto je hudobný režisér v La Scale? 

• so slovami theatre, cinema a radio: 
I love going to the theatre. / Veľmi rád/rada chodím do divadla. 
I heard it on the radio today. / Dnes som to počul/a v rádiu. 

• so slovami morning, afternoon a evening (ale nie noon): 
Let´s watch a DVD in the evening. / Poďme večer pozerať DVD. 

• s hudobnými nástrojmi, keď hovoríme o tom, že na ňom niekto hraje: 
Jane plays the flute and the trumpet. / Jane hrá na flaute a na trúbke. 

• s 3. stupňom prídavných mien: 
the most famous / najznámejší 

• s radovými číslovkami: 
the third / tretí 

• s niektorými názvami štátov (keď je názov v množnom čísle alebo obsahuje všeobecné podstatné 
meno): 
the Netherlands / Holandsko 



the United States / Spojené štáty 
the United Kingdom / Spojené kráľovstvo 
the Czech Republic / Česká republika 

• s pohoriami, riekami, moriami, oceánmi, súostrovami a púšťami: 
the Himalayas / Himaláje 
the Thames / Temža 
the Red Sea / Červené more 
the Bahamas / Bahamské ostrovy 
the Sahara / Sahara 

Nulový člen (Zero article) 

Člen nepoužívame: 

• s nepočitateľnými podstatnými menami a s počitateľnými podstatnými menami v množnom čísle, 
keď hovoríme o niečom všeobecne: 
Music is very important in my life. / Hudba hrá dôležitú úlohu v mojom živote. 
Pete loves ice cream. / Pete miluje zmrzlinu. 
Pop stars are often demanding and self-centered. / Popové hviezdy sú často náročné a sebecké. 

• s dennými jedlami: 
Let´s have dinner. / Poďme sa navečerať. 

• s názvami kontinentov, väčšinami štátov, miest (výnimka: the Hague / Haag), jazier, ostrovov a 
hôr: 
Europe / Europa 
Great Britain / Veľká Británia 
Manchester / Manchester 
Lake Superior / Jazero Superior 
Easter Island / Veľkonočné ostrovy 
Mount Everest / Mount Everest 

 

Reported speech 
 

• V nepriamej reči (Reported Speech) dochádza k zmenám: 
o príslovkového určenia času a miesta (v závislosti od kontextu) 
o ukazovacích, osobných, privlastňovacích a predmetových zámen (v závislosti od 

kontextu) 
o väčšiny časov v kladných vetách a otázkach, ale len keď je uvádzajúce sloveso v minulom 

čase (napr. he said, she told me, he asked). 

• Keď je uvádzajúce sloveso v prítomnom čase (napr. prítomný čas jednoduchý alebo predprítomný 
čas), slovesné časy v nepriamej reči sa nemenia: 
´I´m not satisfied with your performance. ´→ The teacher has said she is not satisfied with my 
performance. 
„Nie som spokojný s tvojim výkonom.“→ Učiteľ povedal, že nie je spokojný s mojim výkonom. 
´How do you handle stress? ´ → She wants to know how I handle stress. ´ 
„Ako sa vysporiadavaš so stresom?“→ Chcela vedieť, ako sa vysporiadavam so stresom. 

• Keď je uvádzajúce sloveso v minulom čase, v nepriamej reči sa nemenia: 
o slovesá v predminulom čase v jednoduchom a priebehovom: 

´Before my resignation I had been working on an environmental project.´ → The 
candidate said that before his resignation he had been working on an environmental 
project. 



„Pred mojou rezignáciou som pracoval na ekologickom projekte.“→ Kandidát povedal, že 
pred svojou rezignáciou pracoval na ekologickom projekte. 
´Had you ever been to a job interview before that last one?´ → I asked my neighbour if 
she had ever been to a job interview before that last one. 
„Bola si niekedy predtým na pracovnom pohovore?“→ Pýtal /a som sa mojej susedky, či 
bola niekedy predtým na pracovnom pohovore. 

o modálne slovesá would, should, could, might a must: 
´During the interview you should try to make eye contact.´ → The advisor told me that 
during the interview I should try to make eye contact. 
„Počas pohovoru by si sa mal/a snažiť udržiavať očný kontakt.“→ Poradca mi poradil, aby 
som počas pohovoru sa snažil/a udržiavať očný kontakt.   
´We must all try harder.´ → The manager said that we all must try harder. 
„Všetci sa musíme viac snažiť.“→ Manažér povedal, že sa všetci musíme viac snažiť. 
 

 
Reporting verbs 

 

Povedať (say and tell) 

Slovesá say a tell zvyčajne používame k vyjadreniu toho, čo niekto povedal: 

• say 
He said (that) he was getting married. / Povedal, že sa bude ženiť. 

• say + to + predmet 
He said to me (that) he was getting married. / Povedal mi, že sa bude ženiť. 

• tell + predmet 
He told me 

•  (that) he was getting married. / Povedal mi, že sa bude ženiť.  

Slovesa bez priameho predmetu (Verbs without a direct object) 

• sloveso + (that) (napr. add, admit, agree, claim, complain, deny, explain, insist, promise, propose, 
recommend, regret, suggest): 
´I wasted a lot of money. ´ → Sue complained (that) she had wasted a lot of money. 
„Utratila som veľa peňazí.“→ Sue sa posťažovala, že utratila veľa peňazí. 

• sloveso + to + infinitiv (napr. agree, claim, decide, offer, promise, refuse, threaten): 
´I´ll hire two new employees. ´ → The manager decided to hire two new employees.  
„Zamestnám dvoch nových zamestnanov.“→ Manažér sa rozhodol, že zamestná dvoch nových 
zamestnancov. 

• sloveso + tvar slovesa s koncovkou – ing (napr. admit, deny, propose, recommend, regret, 
suggest): 
´I didn´t take the money. ´→ The cashier denied taking the money. 
„Nezobral som tie peniaze.“→ Pokladník odmietol, že by vzal tie peniaze. 

• sloveso + predložka + tvar slovesa s koncovkou – ing (napr. apologise for, insist on, object to): 
´I´m sorry I was rude. ´ → I apologised for being rude. 
„Je mi ľúto, že som bol/a drzý/á.“→ Ospravedlňujem sa za to, že som bol/a drzý/á. 
 

Slovesa s priamym predmetom (Verbs with a direct object) 

• sloveso + predmet + (that) (napr. advise, assure, convince, inform, persuade, promise, remind, 
tell, warn): 



´The meeting will start in an hour.´ → The secretary reminded them (that) the meeting would 
start in an hour. 
„Schôdza sa začína o hodinu.“ → Sekretárka ich upozornila, že schôdza sa  začína o hodinu. 

• sloveso + predmet + to + infinitív (napr. advise, ask, beg, convince, encourage, invite, order, 
persuade, recommend, remind, tell, warn, urge): 
´You really should apply for this job.´ → Everybody  encouraged me to apply for that job. 
„Naozaj by si sa mal/a uchádzať o túto prácu.“→ Každý ma povzbudzoval, aby som sa uchádzal/a 
o túto prácu.  

• sloveso + predmet + predložka + tvar slovesa s koncovkou – ing (napr. accuse sb of, blame sb for, 
criticise sb for, congratulate sb on, praise sb for, suspect sb of, thank sb for): 
´It´s your fault that the car was damaged.´ → Joe´s boss blames him for damaging the car. 
„Je to tvoja chyba, že to auto bolo poškodené.“ → Joeov šéf ho obviňuje z poškodenia auta.  

 

 

The passive 
 

Trpný rod s modálnymi slovesami (Passive forms with modal structures) 

Trpný rod môžeme použiť: 

• s modálnymi slovesami v prítomnom čase (modálne sloveso + be + príčastie minulé): 
The project must be completed by tomorrow. / Projekt musí, byť dokončený do zajtra. 
Mobile phones may be used as directed by the staff. / Mobilné telefóny môžu byť zamestnancami 
používané podľa inštrukcií. 

• s modálnymi slovesami v minulom čase (modálne sloveso + have been + príčastie minulé): 
The competition should have been cancelled after the accident. / Po tej nehode súťaž by mala byť 
zrušená. 
The server couldn´t have been repaired properly yesterday. / Server nemohol byť včera správne 
opravený. 
Her Facebook profile must have been removed because I can´t find it. / Jej profil na Facebooku 
musel byť odstránený, lebo ho nemôžem nájsť. 

Trpný rod so slovesami s dvoma predmetmi (Passive forms with verbs that take two objects) 

Niektoré slovesá (napr. ask, bring, buy, give, hand, offer, pay, promise, sell, send, show, teach, tell 

atď.) môžu byť spojené s priamym aj nepriamym predmetom: 

The general manager promised John (priamy predmet) a pay rise (nepriamy predmet). / Generálny 

riaditeľ sľúbil Johnovi zvýšenie platu. 

The pupils gave the teacher (priamy predmet) a bunch of flowers (nepriamy predmet). / Žiaci dali 

učiteľke kyticu. 

Podľa toho, čo chceme zdôrazniť, môžeme vetu v trpnom rode začať buď priamym, alebo nepriamym 
predmetom: 
A pay rise was promised to John by the general manager. / Johnovi bolo riaditeľom prisľúbené 
zvýšenie platu. (Podmet sa stáva z nepriameho predmetu, dôraz je kladený na: a pay rise.) 
John was promised a pay rise by the general manager. / Zvýšenie platu bolo prisľúbené riaditeľom 
Johnovi. (Podmet sa stáva z priameho predmetu, dôraz je kladený na: John.) 
A bunch of flowers was given to the teacher by the pupils. / Učiteľke dali žiaci kyticu. (Podmet sa 
stáva z nepriameho predmetu, dôraz je kladený na: a bunch of flowers.) 



The teacher was given a bunch of flowers by the pupils. / Žiaci dali kyticu učiteľke. (Podmet sa stáva 
z priameho predmetu, dôraz je kladený na: the teacher.) 

Trpný rod s infinitívom a tvarom slovesa s koncovkou -ing (Passive infinitive and -ing forms) 

• Po slovesách a väzbách, po ktorých nasleduje tvar slovesa s koncovkou – ing (napr. be interested 
in, can’t stand, don’t mind, enjoy, get tired of, hate, like/dislike, love, miss), tvoríme trpný rod 
pomocou väzby being + príčastie minulé: 
My teacher doesn´t mind being asked millions of questions. / Môjmu učiteľovi nevadí, keď 
dostáva milión otázok. 
I got tired of being criticised for my ideas. / Už som unavený z toho, keď kritizujú moje nápady. 

• Po slovesách a väzbách, po ktorých nasleduje to + infinitív (napr. can’t afford, choose, decide, 
hope, need, prefer, pretend, refuse, want, would like), tvoríme trpný rod pomocou väzby to be + 
príčastie minulé: 
Millions of people hope to be cured of the disease. / Milióny ľudí dúfajú, že budú vyliečení 
z choroby.  
At some point your son will need to be told the truth. / Príde čas, keď budete musieť  povedať 
pravdu vášmu synovi. 

Trpný rod s väzbou make sb do sth (The Passive of make sb do sth) 

V trpnom rodě po slovese make používame väzbu to + infinitív: 

My mum made me clean my room. / Moja maminka ma donútila upratať si svoju izbu. (činný rod) 

I was made to clean my room (by mum). / Bol/a som donútený/á, aby som si upratal/a svoju izbu. 

(trpný rod) 

 

Neosobné väzby v trpnom rodě (Impersonal passive structures) 

Keď hovoríme o všeobecných mienkach či názoroch, používame slovesá ako agree, believe, claim, 

consider, expect, feel, hope, know, report, say, think, understand atď. a nasledujúce väzby: 

• it + sloveso v trpnom rodě (v prítomnom alebo minulom čase) + that: 
People generally claim that optimists live longer. → It is generally claimed that optimists live 
longer.  
Ľudia všeobecne tvrdia, že optimisti žijú dlhšie. → Všeobecne sa hovorí, že optimisti žijú dlhšie. 
People believed that mathematics was the link between God and the world. → It was believed 
that mathematics was the link between God and the world.  
Ľudia verili, že matematika je spojením medzi Bohom a svetom. → Verilo sa, že matematika je 
spojením medzi Bohom a svetom. 

• podmet + sloveso v trpnom rodě (v prítomnom alebo minulom čase) + to + infinitív: 
People consider wearable technology to be the future of computing. → Wearable technology is 
considered to be the future of computing.  
Ľudia považujú prenosnú elektroniku za budúcnosť počítačovej technológie. → Prenosná 
elektronika je považovaná za budúcnosť počítačovej technológie. 
People know that almonds protect against diabetes and high blood pressure. → Almonds are 
known to protect against diabetes and high blood pressure.  
Ľudia vedia, že mandle chránia pred cukrovkou a vysokým krvným tlakom. → Mandle sú známe 
ako ochrana pred cukrovkou a vysokým krvným tlakom. 

• podmet + sloveso v trpnom rodě (v prítomnom alebo minulom čase) + to have + príčastie minulé: 
People believe that the earthquake has killed more than 1,000 people. → The earthquake is 
believed to have killed more than 1,000 people.  
Ľudia veria, že zemetrasenie zabilo viac ako 1 000 ľudí. → Verí sa, že zemetrasenie zabilo viac ako 
1 000 ľudí. 



The press previously reported that the company´s profit had reached £100 million. → The 
company´s profit was previously reported to have reached £100 million. 
Tlač už skôr oznámila, že zisk spoločnosti dosiahol 100 miliónov liber. → Už skôr bolo oznámené, 
že zisk spoločnosti dosiahol 100 miliónov liber. 

• there + sloveso v trpnom rodě (v prítomnom alebo minulom čase) + to be: 
People expect that there will be a rise in the number of jobs offered across the UK. → There is 
expected to be a rise in the number of jobs offered across the UK. 
Ľudia predpokladajú, že počet ponúkaných pracovných miest v Spojenom kráľovstve sa zvýši. → 
Predpokladá sa, že počet ponúkaných  pracovných miest v Spojenom kráľovstve sa zvýši. 

• there + sloveso v trpnom rodě (v prítomnom alebo minulom čase) + to have been: 
People think that there were over twenty inventors who invented various light sources before 
Edison. →There are thought to have been over twenty inventors who invented various light 
sources before Edison.  
Ľudia sa domnievajú, že viac ako dvadsať  vynálezcov objavilo rôzne zdroje svetla ešte pred 
Edisonom. →Vraj bolo viac ako dvadsať vynálezcov pred Edisonom, ktorí vynašli rôzne zdroje 
svetla.  

 

 

 

Conditionals 
 

Podmienkové vety (Conditionals) 

• Podmienkové vety nultého typu (Zero Conditional): if/when + prítomný čas jednoduchý, prítomný 
čas jednoduchý používame pre trvalo platné skutočnosti: 
If the temperature drops below zero, water freezes. / Keď teplota klesne pod nulu, voda zamŕza. 
When babies are hungry, they cry. / Keď deti sú hladné, plačú. 

• Podmienkové vety prvého typu (First Conditional): if + prítomný čas jednoduchý, 
will/could/might + infinitív používame pre deje a situácie, ktoré sa stanú v budúcnosti alebo za 
určitých podmienok: 
If you leave a message, they´ll call you back. / Ak zanecháte správu, zavolajú vám späť. 

• Podmienkové vety druhého typu (Second Conditional): if + minulý čas jednoduchý, 
would/could/might + infinitív používame pre nepravdepodobné deje a situácie v prítomnosti 
alebo budúcnosti: 
Would you tell him the truth if he asked you? / Povedal/a by si mu pravdu, keby sa ťa opýtal? 

• Podmienkové vety tretieho typu (Third Conditional): if + predminulý čas (Past Perfect), 
would/could/might + have + príčastie minulé používame pre deje a situácie v minulosti, ku 
ktorým nedošlo: 
If you had accepted my help, you would have avoided a lot of trouble./ Keby si bol prijal/a moju 
pomoc, bol/a  by si ušetril/a  veľa nepríjemností. 

 

Podmienkové vety druhého (Second Conditional) a tretieho typu (Third Conditional) môžeme spojiť a 
tak vytvoriť  zmiešanú podmienkovú vetu prvého alebo druhého typu. 



Zmiešané podmienkové vety prvého typu (Mixed conditionals Type I):  

if + minulý čas jednoduchý, would/wouldn’t have + príčastie minulé  

Zmiešané podmienkové vety prvého typu používame pre nepravdepodobné stavy a situácie 

s výsledkom v minulosti: 

If Sergio didn´t speak English with an Italian accent, he wouldn´t have been recognised and arrested 

last month. / Keby Sergio nehovoril po anglicky s talianským prízvukom, nebol by býval identifikovaný 

a uväznený minulý mesiac. (Ale pretože hovoril s prízvukom, bol zatknutý.) 

If I was taller, I would have got the main role in the school play. / Keby som bol/a vyšší, bol/a by som 

dostal/a hlavnú úlohu na školskom predstavení. (Ale úlohu som nedostal/a, pretože nie som vyšší/ia.) 

Zmiešané podmienkové vety druhého typu (Mixed conditionals Type II):  

if + predminulý čas, would/wouldn’t + infinitív 

Zmiešané podmienkové vety druhého typu používame pre stavy a situácie v minulosti, ku ktorým 

nedošlo, s výsledkom alebo dôsledkom v prítomnosti: 

If she hadn´t split up with Harold two years ago, Gina wouldn´t be so unhappy now. / Keby ona 

nebola rozišla s Haroldom pred dvoma rokmi, Gina by bola tak nešťastná teraz. (Ale sa rozišla s ním a 

teraz je nešťastná.) 

He would be a free man now if the police had stopped looking for him then. / Bol by teraz na slobode, 

keby polícia bola prestala po ňom pátrať. (Ale polícia po ňom neprestala pátrať, a preto nie je na 

slobode.) 

Rovnako ako u ostatných typov  podmienkových viet môžeme aj v zmiešaných podmienkových 
vetách namiesto would použiť could, might alebo should. 

 

Inversion 
 

Inverziu používame vo vetách, ktoré začínajú zápornými príslovkami (napr. never, rarely, seldom, 
hardly, barely, scarcely, no sooner) alebo väzbami s no alebo not (napr. under no circumstances, on 
no condition, on no account, at no time, in no way, not until, not only). Kladné oznamovacie vety 
v takomto prípade majú slovosled a tvar slovesa taký istý ako u otázok: záporné príslovky/väzba s no 
nebo not + pomocné sloveso + podmet + významové sloveso: 
He had never been so devastated. →Never had he been so devastated. / Nikdy nebol tak zničený.  
We rarely hear about such powerful mother and child bonds in animals. → Rarely we hear about such 
powerful mother and child bonds in animals. / Málokedy počujeme o tak silnej väzbe medzi matkou a 
jej mláďaťom u zvierat. 
She had not only survived the disaster, but she had saved two other people as well. → Not only had 
she survived the disaster, but she had saved two other people as well. / Nielenže to nešťastie prežila, 
ale aj zachránila ďalších dvoch ľudí. 
You are not permitted to leave the building under any circumstances. → Under no circumstances are 
you permitted to leave the building. / Nemáte povolené opustiť budovu za žiadnych okolností.  

 

Wish/ If only/ would rather 
 



Prítomnosť a budúcnosť (Present and future) 

• K vyjadreniu ľútosti nad situáciou v prítomnosti, ktorú nemožno zmeniť, používame wish/if only + 
podmet + minulý čas jednoduchý: 
I wish I knew more about ecology. / Prial/a by som si vedieť viac o ekológii. 
I wish oceans weren´t used as rubbish tips. / Prial/a by som si, aby oceány neboli využívané ako 
skládky. 
If only we could save sea animals from starvation. / Kiežby sme mohli zachrániť morské živočíchy 
pred hladovaním. 
If only I didn´t have to work so much. / Kiežby som nemusel/a pracovať toľko. 
Wish a if only majú veľmi podobný význam, ale if only je dôraznejšie, vyjadruje hlbšiu ľútosť. 

• Keď chceme vyjadriť názor, že niekto by mal v prítomnosti alebo blízkej budúcnosti niečo urobiť, 
používame väzbu it’s (high) time + predmet + minulý čas jednoduchý: 
It´s high time people stopped driving cars in cities. / Je najvyšší čas, aby ľudia  prestali jazdiť v 
mestách autom. 
It´s high time you started recycling your rubbish. / Je najvyšší čas, aby si začal/a recyklovať 
odpad. 

• Keď chceme vyjadriť, že by sme boli radi, keby niekto v prítomnosti alebo blízkej budúcnosti 
niečo urobil, používame would rather + predmet + minulý čas jednoduchý: 
I´d rather we switched to organic fruit and vegetables. / Bol/a by som radšej, keby sme prešli na 
bio ovocie a zeleninu. 
My mum would rather I didn´t eat in my room. / Moja maminka by bola radšej, keby som 
nejedol/a vo svojej izbe. 

Minulosť (Past) 

K vyjadreniu ľútosti nad situáciou v minulosti používame wish/if only + podmet + predminulý čas: 

I wish we had done more to prevent this tragedy. / Kiežby sme boli urobili viac, aby sme predišli tejto 

tragédii. 

My ex-boyfriend wishes we hadn´t broken up. / Môj bývalý priateľ si praje, aby sme sa neboli rozišli. 

If only the city council hadn´t reduced the funds for environmental protection. / Kiežby mestská rada 

nebola znížila dotácie na ochranu životného prostredia.  

If only I had listened to you when you advised me not to go on that expedition! / Kiežby som ťa bol/a 

počúval/a, keď si mi radil/a nezúčastniť sa tej expedícii. 

 

Modal verbs of speculation 
 

• Pre vyjadrenie domnienky o situácii v prítomnosti alebo budúcnosti používame modálne slovesá 
must/might/may/could/might not/may not/can’t + infinitív. 

• Pre vyjadrenie domnienky o situácii v minulosti používame modálne slovesá 
must/might/may/could/might not/may not/can’t + have + príčastie minulé. 

• Must vyjadruje silné presvedčenie, ktoré hraničí s istotou, že niečo je alebo bola pravda: 
There must be something wrong with the engine. / S motorom určite nie je niečo v poriadku. 
She must have made a mistake in her calculations. / Musela urobiť chybu vo svojich výpočtoch. 

• Might, may a could vyjadrujú možnosť, že niečo je, bude alebo bolo možné alebo 
pravdepodobné: 
This might/may/could be the article I´m looking for. / To by mohol byť ten článok, ktorý hľadám. 
Scientists disagree on what might/may/could happen to the Earth in the future. / Vedci sa 
rozchádzajú v názoroch na to, čo by sa mohlo stať na Zemi v budúcnosti. 



Life on the Earth might/may/could have originated from another planet. / Život na zemi mohol 
vzniknúť z inej planéty. 

• Might not a may not vyjadrujú neistotu, možnosť, že niečo nie je, nebude alebo nebola pravda. 
Black hole might not/may not exist at all. / Čierná diera pravdepodobne vôbec neexistuje. 
Here are some facts you may not/might not have heard about. / Je tu niekoľko faktov, o ktorých 
si pravdepodobne nepočul/a. 

• Can’t vyjadruje silné presvedčenie, ktoré hraničí s istotou, že niečo nie je alebo nebola pravda: 
He can´t be English; his accent is too strong. / On určite nie je Angličan; jeho prízvuk je príliš silný. 
This book can´t have been written by a real expert. / Táto kniha určite nebola napísaná 
skutočným odborníkom. 

 


